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Protokół  

z XXXV Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej 28 lutego 2018r. 

 

Posiedzenie XXXV Sesji rozpoczęła o godz. 15
30 

 Z – ca Przewodniczącego Rady 

Gminy Sadlinki Lucyna Ramza - Dudek wypowiadając słowa: „Otwieram XXXV Sesję Rady 

Gminy Sadlinki”. 

Z – ca  Przewodniczącego Rady Gminy przywitała P. Wójt, Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Kwidzynie Sławomira Bogiela,  radnych, 

sołtysów. 

Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 12 radnych  w związku z czym Z – ca 

Przewodniczącego Rady Gminy Sadlinki stwierdziła prawomocność obrad (lista obecności  

stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

L. Ramza – Dudek – Z – ca  Przewodniczącego Rady – odczytała porządek obrad. 

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad sesji. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Kwidzynie. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych między sesjami. 

5. Przedstawienie sprawozdań Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy Sadlinki 

za 2017r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2018r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Sadlinki. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych 

położonych w miejscowości Wiśliny. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej, położonej w miejscowości Sadlinki stanowiącej własność komunalną 

Gminy Sadlinki. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

kolejnych umów dzierżawy nieruchomości gruntowych stanowiących własność 

Gminy Sadlinki na okres do 3 lat. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia 

Międzygminnego pomiędzy Gminą Sadlinki a Gminą Miasta Gdańska w sprawie 

zagospodarowania przez Gminę Miasta Gdańska frakcji energetycznej wysortowanej    

z odpadów komunalnych pochodzących z terenu Gminy Sadlinki. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kwidzyńskiemu. 

13. Przyjęcie protokołu z obrad XXXIV  Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski. 

16. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

 



2 
 

Ad. 2.  

Z – ca Przewodniczącego Rady Gminy Sadlinki – Lucyna Ramza – Dudek – poprosiła            

o wypowiedź Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Kwidzynie 

Sławomira Bogiel. 

S. Bogiel – Komendant KPPSP – przedstawił liczbę zdarzeń w latach 2013 – 2017. Razem 

było 766 interwencji, powiat kwidzyński jest jednym z najspokojniejszych. W gminie 

Sadlinki  w 2017r. było 38 zdarzeń, jest to tendencja spadkowa w porównaniu do poprzednich 

lat. Zagrożenie stanowi wypalanie, które rozpocznie się już od pierwszych dni marca. Osoby 

poszkodowane w zdarzeniach w 2017r. – jedna ofiara śmiertelna. Najczęstsze przypadki, to 

podpalenia. Jeżeli chodzi  o zatrucie tlenkiem węgla, było 0 zgłoszeń. 

O godz. 15
45 

przybył na sesję Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki Wojciech Berent. 

S. Bogiel – Komendant KPPSP – jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej w Sadlinkach pięć 

razy wyjeżdżała  na teren powiatu. Działania ratownicze jednostek OSP – najwięcej Prabuty – 

97 razy,  Sadlinki 31 razy. Komendant przekazał również jakie jednostki z gm. Sadlinki 

posiadają sprzęt. Samochody trzeba będzie sukcesywnie wymieniać. Druhowie w m-cu 

sierpniu 2017r. jeździli z pomocą do Rytla i do Suszku – dwa dni. Charakterystyczne 

zdarzenia – Bronisławowo – akcja pożarnicza,  jedna osoba śmiertelna. Druhowie brali 

również udział w interwencjach związanych z usuwaniem skutków silnych wiatrów i burz na 

terenie powiatu kwidzyńskiego a także w zdarzeniach dotyczących uszkodzonych dachów 

budynków. 

W 2017r. przeprowadzono ogółem 166 kontroli podstawowych i sprawdzających. Dodatkowo 

przeprowadzono 21 odbiorów obiektów nowo wybudowanych lub modernizowanych.           

W liczbie tej skontrolowano 193 obiekty. W trakcie kontroli stwierdzono 116 różnego rodzaju 

nieprawidłowości. Największa liczba usterek i nieprawidłowości wystąpiła w grupie 

niesprawności instalacji użytkowych i przeciwpożarowych. 

W m-cu czerwcu 2017r. na terenie gm. Ryjewo przeprowadzono wojewódzkie ćwiczenia       

w zakresie działań przeciwpowodziowych pod kryptonimem „Woda Kwidzyn 2017”. W tym 

samym miesiącu na terenie Warmińskich Zakładów Przetwórstwa Owocowo – Warzywnego 

Sp. z o.o. przy ul. Południowej 2 w Kwidzynie wspólnie z Szefem Obrony Cywilnej miasta 

Kwidzyn zostały zorganizowane oraz przeprowadzone ćwiczenia pod kryptonimem 

„Warmińskie 2017”. W m-cu październiku 2017r. przeprowadzono ćwiczenia sprawdzające  

założenia zawarte w Zewnętrznym planie Operacyjno – Ratowniczym dla Zakładu Dużego 

Ryzyka Sp. z o.o. w Kwidzynie ul. Lotnicza  1 pod kryptonimem „ZDR International Paper – 

2017”. 
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Kwoty dofinansowania jednostek w 2017r. wyniosły łącznie 513.212 zł. Dla OSP Sadlinek 

300.000zł. Kwota ta przeznaczona została na zakup samochodu strażackiego dla w/w 

jednostki  GBARt 4/16 Man TGM 18.340. Wartość zadania wyniosła 799.500zł. Źródła 

finansowania:  Gmina Sadlinki – 427.500zł, dotacja -  KSR-G 300.000zł, Marszałek 

Województwa – 62.500zł, udział OSP – 9.500zł. 

W 2017r.odbywały się również szkolenia dla strażaków i ratowników z OSP m.in. z zakresu 

ratownictwa technicznego. Przeprowadzono inspekcje gotowości operacyjnej jednostek OSP 

z terenu gminy Sadlinki – nie ma większych uwag. 

Z dotacji celowej budżetu państwa zakupiono specjalistyczny zestaw narzędzi hydraulicznych 

do ratownictwa drogowego o wartości 70.000zł. 

W planach na 2018r.jest remont podnośnika – 50.000zł, zakup skokochronu – 25.000zł. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował Komendantowi Straży za przekazanie 

informacji. 

J. Piskor – radny – ja mam pytanie dotyczące zagrożenia w Karpinach. 

S. Bogiel – Komendant KPPSP – to zdarzenie miało miejsce we wrześniu 2015r. Odbyło się 

spotkanie w Komendzie Wojewódzkiej z właścicielem zakładu. Pan Komendant podjął pewne 

decyzje. Ten zakład już nie spełnia zagrożenia podwyższonego ryzyka. 

M. Zdankiewicz – radny – czy p. Lepkowski otrzymał chociaż mandat? 

S. Bogiel – Komendant KPPSP – z naszej strony takiego mandatu nie otrzymał, nie został 

ukarany. Prawo obliguje nas do tego, żeby poinformować o planowanej kontroli. Nie jest to 

pojedynczy  przypadek tego typu. 

E. Krajewska – Wójt – dziękuję p. Komendantowi za współpracę, która jest bardzo 

efektywna. 

S. Bogiel – Komendant KPPSP – rzeczywiście pominąłem pewne kwestie. Straż pożarna 

cieszy się największym zaufaniem społecznym. W pierwszej kolejności należy podziękować 

ochotnikom, druhowie są pierwsi. Jednostkę w Sadlinkach trzeba wziąć na wzór. 

T. Warpas – czekaliśmy na ten moment długo. Nowy samochód brał udział w dwóch 

pożarach. Dziękuję p. Wójt i Komendantowi oraz Przewodniczącemu Rady za pomoc               

i wsparcie. 

E. Krajewska – Wójt – jeszcze nie raz będziemy sobie dziękować. To jest sukces dla nas 

wszystkich, że ten samochód jest. 
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Ad. 3. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – ja mam pytanie odnośnie projektu dla sołtysów, tego 

ogłoszonego przez Marszałka. Czy była jakaś reakcja? 

Ad. 4.  

E. Krajewska – Wójt – przedstawiła sprawy realizowane między sesjami. 

Odpowiedziała na pytanie dotyczące projektu – projekt wybrałam na dofinansowanie               

i napisaliśmy na wiatę 10.000zł. w Sadlinkach do Urzędu Marszałkowskiego. Następne będą 

Białki, dalej Olszanica. 

P. Wójt odpowiedziała również na pytanie zadane przez Przewodniczącego Rady dotyczące 

uchwały podjętej wspólnie z gminami ościennymi dotyczące ratownictwa. Przetargi dwa były 

rozstrzygnięte na ratownictwo. Trzeba liczyć się z tym, że następuje wzrost, rosną strasznie 

stawki. Zostały rozstrzygnięte przetargi na drogi – ulice Jesionowa, Jaśminowa, Kasztanowa. 

– przetarg wygrał Bartosz Lesiński. 

Senior plus – postanowiłam pozyskać środki 80.000zł, koszt remontu 125.000zł.                       

i doposażenia 25.000zł. Projekty są bardzo trudne. Pracownikom bardzo dziękuję za to, że  

potrafią i pozyskują pieniądze, zdaję sobie sprawę z ogromnej odpowiedzialności. 

Ad. 5. 

Przewodniczący poszczególnych komisji stałych Rady Gminy Sadlinki przedstawili 

sprawozdania za rok 2017. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował za przekazanie sprawozdań i życzył 

sukcesów. 

Ad. 6. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

zmiany budżetu gminy na 2018r. 

G. Podgórska – Skarbnik – do budżetu zostały wprowadzone dwie dotacje – dodatek 

energetyczny i dotacje Centrum Usług Społecznych na zadania i zakup wyposażenia na klub 

seniora. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę  Nr XXXV/213/2018 w sprawie zmiany budżetu 

gminy Sadlinki na 2018. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 7. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 
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G. Podgórska – Skarbnik  - załącznik wpf – przedsięwzięcie CUS, gdyż jest realizowane 

przez okres 3 lat. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXV/214/2018 w sprawie zmiany uchwały       

w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 8. 

W. Berent otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXV/215/2018 w sprawie wyrażenia zgody na 

zamianę nieruchomości gruntowych położonych miejscowości Wiśliny. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 9.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXV/216/2018 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w miejscowości Sadlinki 

stanowiącej własność komunalną Gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 10.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze kolejnych umów dzierżawy nieruchomości 

gruntowych stanowiących własność Gminy Sadlinki na okres do 3 lat. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXV/217/2018 w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie w drodze kolejnych umów dzierżawy nieruchomości gruntowych 

stanowiących własność Gminy Sadlinki na okres do 3 lat. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 11. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 
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B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXV/218/2018 w sprawie zmiany uchwały        

w sprawie zawarcia Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Sadlinki a Gminą 

Miasta Gdańska w sprawie zagospodarowania przez Gminę Miasta Gdańska frakcji 

energetycznej wysortowanej z odpadów komunalnych pochodzących z terenu Gminy 

Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 12.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XXXV/219/2018 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Kwidzyńskiemu. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 13.  

Za przyjęciem  protokołu z obrad XXXIV  Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 13 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 14. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielone były w punkcie 4. 

Ad. 15.  

L. Ramza – Dudek – radna – czym różni się  CUS a Senior plus, czy to się wzajemnie 

uzupełnia? 

E. Krajewska – Wójt – tym się różni, że pozyskane środki są z różnych źródeł. CUS dla 

wszystkich a Senior plus to jest nastawione  głównie dla seniorów. Usługi będą prowadzone 

w całym i będą się zazębiać. 

A. Kulesz – Kierownik GOPS – pozyskiwanie środków nałożyło się z dwóch źródeł. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – Medipunkt w ramach tych usług? 

E. Krajewska – Wójt – nie, to jest zupełnie coś innego i nie łączmy tego. Chciałabym 

poszerzyć w przyszłości rehabilitację. To jednak będzie odpłatnie. Centrum Usług 

Społecznych będzie codziennie otwarte w dni powszednie – 6 godzin. Trzeba było o to 

zabiegać. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – to jest firma prywatna, czy gmina będzie podpisywała 

umowy? 
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E. Krajewska – Wójt – wydzierżawimy zgodnie z umową, żeby zachęcić kogoś aby tu 

przyszedł ale czynsz będą płacić. Mamy to robić dla społeczności. Czekałam na te usługi 

społeczne 2 lata. To nie jest prosta sprawa, realizowanie tego. 

M. Zdankiewicz – radny – cieszę się, że jest przychodnia. Ostatnio zdarzyło mi się  być 

przed otwarciem i ludzie przyjeżdżają autobusem i marzną, szczególnie teraz. 

Stawiam wniosek, żeby wykreślić temat dokarmiania, sterylizacja tak. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – rozmawialiśmy o dokarmianiu kotów na komisjach. 

Na następnej komisji wspólnej będzie omawiany program, zapraszam sołtysów. 

E. Krajewska – Wójt – my możemy rozmawiać o przyszłości. Jeżeli chodzi o stosowanie 

uchwały to kastracja to nie jest taki wielki koszt, największe koszty to schroniska. Tą uchwałę 

mamy już zaopiniowaną. Problem kotów i psów jest ogromny. Skupmy się na bezpańskich 

psach. 

M. Bryl – sołtys – kwestia ośrodka. Punkt 8.00 otwarte a dzwoniłam 105 razy, żeby ten 

telefon został odebrany. Miałam okazję zajechać, były cztery pielęgniarki. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – jest to problem, przekażę ten problem p. Doktor. 

W. Wierciński – radny – w innych przychodniach jest tak samo. 

A. Wiśniewski – sołtys – to nie jest problem. 

M. Bryl – sołtys – może by zasygnalizować p. Doktor. 

E. Krajewska – Wójt – mam propozycję aby wspólnie się spotkać, komisja oświaty mogłaby 

zaprosić kogoś z ośrodka. Tak jak mi mówiono zawsze, to musiałaby być skarga a to przecież 

nie chodzi o to, żeby skarżyć. Porozmawiajmy, poprośmy, nie chcemy wiele. 

J. Gutmański – radny – ja chciałbym podziękować p. Wójt i pracownikom za zdobycie tych 

pieniędzy. Oczekiwania na rehabilitację w Kwidzynie są długie. 

E. Krajewska – Wójt – Medipunkt będzie przyjmował odpłatnie. Działania w tym kierunku 

idące – spowoduje to, że ludzie będą chcieli z tego skorzystać np. psychologów. Cieszę się, 

bo to jest miejsce sprzyjające. 

M. Tadejewski – radny – kiedy pojawi się oferta? 

E. Krajewska – Wójt – najpierw przetarg, przesuwa się to o dwa miesiące. 

A. Wiśniewski – sołtys – Medipunkt jest od zarabiania pieniędzy, nie oszukujmy się, nie 

możemy ich od razu bić z góry. 

E. Krajewska – Wójt – to wszystko do uzgodnienia, jak będę wiedziała więcej, to spotkamy 

się i opowiem. Jest szansa, że przez NFZ będzie też można. 
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Ad. 16.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – następna sesja pod koniec marca, ostatni tydzień 

marca. Proponuję w poniedziałek komisje, sesja w środę. Zaprosimy rejon dróg 

wojewódzkich i starostwo. 

Niestety nagranie z tej sesji nie ukaże się, ponieważ  wystąpił błąd. 

O godz. 17
50 

Przewodniczący Rady zamknął obrady XXXV Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

Protokółowała: 

Brygida Formela 

 

 

 


